
Toelichting keuzes Kieskompas       13-02-2022 

Beste lezer, 

Bij de beantwoording van een aantal vragen/stellingen van Kieskompas liepen we tegen een aantal 

dilemma’s aan. Bij sommige vragen/stellingen was er sprake van tegenstellingen, die wij niet in de 

beantwoording van de vragen kwijt konden en die niet in ons verkiezingsprogramma of op onze 

website opgenomen zijn. Daarom hebben we bij een aantal vragen/stellingen onze antwoorden met 

een korte toelichting onderbouwd. 

Indien voor de u deze beantwoording onvoldoende is, dan zijn we altijd bereid tot een persoonlijk 

gesprek met u. 

Vraag 5 
Afval wegbrengen naar het afvalbrengstation moet gratis worden, ook al moet daarvoor de 
afvalstoffenheffing omhoog 
 
Naast scherpere doelen ten aanzien van de hoeveelheid afval zijn belangrijke uitgangspunten in dat 
plan dat er meer ruimte komt om te experimenteren met innovatieve technieken en het aansluiten bij 
het Programma Circulaire Economie. Het maken van een nieuw afvalbeleid in overleg met onze 
inwoners zal een van de eerste zaken zijn die in Midden-Groningen moet worden opgepakt. 
 
Concreet: 
Afvalbeleid begint bij streven naar minder afval. Het principe “de vervuiler betaalt” blijft voor ons 
uitgangspunt voor afvalinzameling. We staan open voor (nieuwe) inzamelingsvormen die betere 
resultaten opleveren op het gebied van afvalscheiding en het uitgangspunt “de vervuiler betaalt” 
overeind laten. Voor de aanlevering van grofvuil wordt gezocht naar een eerlijke kostenverdeling die 
rekening houdt met de draagkracht van individuen, het principe dat de vervuiler betaalt en de wens 
om dumping van grofvuil in openbaar gebied te voorkomen. 
We willen er samen met de inwoners aan werken, dat de kosten voor afval beperkt zullen worden. 
 
Vraag 6 
Er moet permanent cameratoezicht komen, ook als dit ten koste gaat van de privacy 
 
De PvdA wil het middel van camerabewaking alleen inzetten, als dat echt niet anders kan. Daarbij 
dan alleen als een tijdelijke maatregel. Voorbeeld is de inzet van cameratoezicht bij de autobranden 
in Gorecht. 
 
Vraag 9 
De dorpskernen moet worden afgesloten voor landbouwvoertuigen 
 
Volgens de PvdA is dit niet mogelijk in alle dorpskernen. We willen dit alleen mogelijk maken, als er 
voor de landbouwvoertuigen voldoende alternatieven zijn en als de plaatselijke bevolking dit 
noodzakelijk acht. 
 
Vraag 14 
Midden-Groningen moet extra geld uittrekken voor de integratie van statushouders (vluchtelingen 
met een verblijfsvergunning) 
 
Dit is rijksgeld voor de integratie van statushouders en dat voldoende voor deze taak. Humanitas 
voert dit uit voor de gemeente. 



Vraag 18 
De gemeente moet toestaan dat mensen permanent in een recreatiewoning mogen wonen 

De PvdA is voor versterking van de toeristische sector in onze gemeente. Het contingent 
recreatiewoningen binnen onze gemeente is bestemd voor recreatie en niet voor permanente 
bewoning. De eigenaren hebben bij de aanschaf er voorgetekend dat hun recreatiewoning niet 
permanent bewoont mag worden. De gemeente zal de komende jaren onwettige permanente 
bewoning tegengaan. Hierbij zal de gemeente een passende oplossing zoeken voor schrijnende 
gevallen. 

Vraag 23 
Er moet een jongerenraad komen die zelfstandig besluiten kan nemen 
 
Landelijk wordt door de PvdA gewerkt aan het verlagen van de kiesgerechtigde leeftijd. Waardoor er 
automatisch meer jongeren betrokken kunnen raken bij de besluitvorming. Jongeren die hun stem 
willen laten meetellen kunnen zich aanmelden bij een politieke partij.  

Vraag 24 
Bij een tekort kan de gemeente beter bezuinigen, dan de lokale belastingen verhogen 
 
Beide zijn soms noodzakelijk. De afgelopen 4 jaar hebben we 13 miljoen per jaar weten te bezuinigen 
en slechts minimaal de OZB verhoogd. De PvdA zal samen met betrokken burgers en organisaties 
altijd zoeken naar mogelijkheden voor het in stand houden van voorzieningen. Middelen als 
bezuinigingen en het verhogen van lokale belastingen willen we liever niet. 

Vraag 25 
Om gemeentelijke voorzieningen te verbeteren mag de gemeentelijke belasting omhoog 
 
Op voorhand willen we dit middel liever niet inzetten. Voor gemeentelijke belastingen vinden we 
indexering een beter middel. Het verbeteren van voorzieningen willen we, afhankelijk van nut en 
noodzaak, vanuit gereserveerde fondsen organiseren. Daarmee wordt voorkomen dat bij noodzakelijk 
verbeteringen geen financiële middelen beschikbaar zijn. 

Vraag 26 
Om discriminatie te voorkomen, moeten alle sollicitaties bij de gemeente anoniem zijn 
 
Voor ons is dit een zwaarwegend punt. Voor de PvdA is iedereen gelijk en zal iedereen gelijk 
behandeld worden. Discriminatie, op welke grond dan ook, verwerpen wij ten zeerste. We zijn echter 
tegen anoniem solliciteren. Ieder mens brengt ieders eigen persoonlijkheid in bij sollicitaties en 
daarvoor is anonimiteit niet opportuun. 
 
Vraag 27 
Mensen uit minderheidsgroepen krijgen voorrang bij sollicitaties, zodat de ambtenaren een 
afspiegeling zijn van de samenleving 

Gelijkwaardigheid 
Alle mensen zijn gelijkwaardig. Bestaanszekerheid is er daarom voor iedereen. Dat betekent dat 
iedereen dezelfde kansen heeft op een goed werk, een fijn huis, liefdevolle zorg en het beste 
onderwijs. Gelijkwaardigheid staat onder druk wanneer een kleine groep zich steeds meer kan 
veroorloven en een grote groep steeds minder.  De wijk waarin je woont, je achtergrond of wie je 
ouders zijn mogen nooit bepalend zijn voor wie je later wordt.  



We vinden dat bij sollicitaties objectieve criteria moeten gelden en de beste kandidaat dient de baan 
te krijgen. Als dit betekend dat aanvullende criteria over afkomst, etniciteit of anderszins hiervoor een 
belangwekkend onderwerp is, dan kunnen we ons voorstellen dat dit vooraf als onderdeel van de 
sollicitatieprocedure kenbaar gemaakt is. 

Vraag 29 
Om de winkelcentra aantrekkelijk te houden, mogen er geen nieuwe winkels op bedrijventerreinen 
komen 

We zijn het met deze stelling eens. In een tijd waarin internet ons winkelbestand enorm onder druk 
zet en het voortbestaan van menig ondernemer onzeker is, willen wij er alles aan doen om de 
ondernemer te steunen. Het toestaan van winkels op bedrijventerreinen is daarbij absoluut 
onwenselijk.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 

 

 


